
Pkt. 1 – Godkendelse af dagsorden 

 
 

Dagsordenen blev godkendt. 

Pkt. 2 – Gennemgang af økonomi 

 

Økonomien blev gennemgået. 

 

Det er fortsat ikke muligt at afrapportere til Friluftsrådet, da vi afventer placering af Allo la Terre. 

Tidselkorridoren har fået genoptrykt deres folder. 

Kunstforedrag: Afventer faktura fra Medborgerhuset. 

Pkt. 3 – Dialogmøde med Børne- og kulturudvalget, 4. juni kl. 15-17 

 
 

Mie og Johann deltager i dialogmødet. 

 

Generel status: Kort om aktuelle projekter samt omkring Knud Viktor-projektet. 

Udfordringer: Arbejdspres i forbindelse med udstillinger. Kan kommunen bruges mere aktivt? 

Hvordan får vi kommunen til at bruge Billedkunstrådet mere? Fx i forhold til ombygning m.m. 

Hvilken forskel gør tilskuddet? Der kan eksistere et billedkunstråd, tilskuddet fordobles via 

Statens Kunstfond. 

 

Sarah følger op på muligheden for, at Billedkunstrådet beholder eget foretræde for Børne-og 

Kulturudvalget. 

Referat fra møde i Samsø Kommunes Billedkunstråd 13.05.2024 
 

 
Deltagere Mie Petri Lind, Robert Rasmussen, Hanne Korsby, Johann Kauth, Tanja 

Nellemann Kruse, Sally Baasch Søndergaard, Kirsten Schou-Jørgensen 

Fraværende  

Ordstyrer/referent Mie Petri Lind / Sarah Heiberg Sestrup 

Mødested Mødelokale 1, Søtofte 10 

 

 

 

 
 

 
 



Pkt. 4 – Igangværende projekter - status 

 

- Udstilling i Anton Rosen Huset 2024 – Ada van Hoorebeke 

 

Ada er ved at planlægge udstillingen. 

 

Eventuelt workshop søndag d. 7. juli ved Bisgaard Forte. 

Pressemeddelelse: Inputs fra Ada + til tekst i udstilling. 

Der trykkes avis udelukkende med billeder. Løst blad med tekst om udstillingen. 

 

Annoncering: Oplev Samsø, Samsø Kommune Informerer (annonce med fernisering + annonce 

om udstillingen løbende i løbet af sommerferien). Det besluttes at satse på plakater. 

 

- Permanent placering af Allo La Terre 

 

Afventer vejledning fra Teknisk Forvaltning. 

 

Det blev drøftet, om resterende midler fra Friluftsrådet eventuelt ville kunne øremærkes projektet. 

Dette kan umiddelbart ikke lade sig gøre, da det ikke er skrevet ind i projektbeskrivelsen. – 

 

Hvis så mange som muligt skal opleve værket, er Pillemark måske ikke den mest 

hensigtsmæssige placering. Placering på havnen i Kolby Kås blev drøftet. . 

 

- Lydskattejagten 

 

Johann har indhentet tilbud på skilte. 

 

Skiltmax (aluminium): 2.000 kr. for otte stk. Sender test. 

Ramsign (emalje): 12.000 kr. + moms for otte stk. 

 
 

- Kunstforedrag 

 
 

Væsener under havet 

 

• Frits Andersen og leder af Naturafdelingen. Leder af Naturafdelingen har i mellemtiden 

sagt op – skal Frits sættes sammen med en anden? 

• Kunne oplægget holdes på Paneeraq? Eller på Lilleøre? Sejlerstuen i Ballen eller 

Langøre? 

 

Plantetryk 

 

• Kirsten hører Anne Fabricius ad, om hun har lyst til at holde et foredrag i løbet af juni. 



Pkt. 5 – Open call: Udstilling 2025 

 

 

Konceptet for udstillingen besluttes at være unge kunstneres reaktion på Sørens Heerup-samling 

– Heerup i nutidig kontekst. 10 Heerup-værker + 10 unge kunstnere, som hver fremstiller et 

værk. 

Kun afgangselever fra de danske kunstakademier de sidste fem år kan deltage: 2020, 2021, 2022, 

2023 og 2024. 

23. maj klokken 10.30 mødes Johann, Hanne og Tanja hos Søren. Samlingen fotograferes og der 

formuleres et open-call (vigtig formulering skal med: ’Billedkunstrådet vælger op til 10 

kunstnere’). 

Billedkunstrådet øremærker 25.000 kr. til udstillingen. 

5.000 kr. gives i honorar pr. kunstner. 

Billedkunstrådet søger Statens Kunstfond om ca. 100.000 kr. (ansøgningsfrist d. 15. august). 

Open-call udsendes inden juli med deadline 1. august. 

Pkt. 6 – Nyt til/fra Den Kulturelle Styregruppe 

 
Der har ikke været møde i den kulturelle styregruppe siden seneste møde. 

 

 
 
 

 
 

• Billedkunstrådet betaler transport, overnatning og honorar. 

 

Foredrag med Tor Nørretranders og Olafur Eliasson 

 

• Lys i mørket. 

• Johann spørger Tor. 

 

- Tidselkorridoren 

 

Udstillingen er åbnet. Tidselkorridoren vokser. 

Finissage i Tidseludstillingen d. 28. juni kl. 14. 



Pkt. 8 – Eventuelt 

 

Det nye logo skal tages i brug. 

 

Drøftelse af kunstrute/-kort. Udarbejdelsen af en kunstrute/-kunstkort vil understøtte 

Billedkunstrådets kunstformidlende opgave. Tanja spørger Anne Petersen-Landwehr, om hun kan 

hjælpe. 

 

Invitation fra Guldborgsund Billedkunstråd: 17. og 18. september på Falster. 

Guldborgsund Billedkunstråd kan ikke betale for overnatning og transport, men står for 

forplejning. Tanja, Mie og Hanne tager afsted. 

 

 

 
 
 

Pkt. 7 – Nyt til/fra Kulturforum 

 

Møde i Kulturforum i sidste uge. Johann, Tanja og Mie deltog. Kulturforum er inviteret til 

temadrøftelse med Børne- og Kulturudvalget: 

• Indsatsområder og drøftelse om kulturens værdi. 

• Stærkere aktørsamarbejde, koordinering og vidensdeling. 

• Forslag om noget ekspertise og erfaring udefra. 
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